
Milí obyvatelia Krásnej, 
milí susedia.

Máme za sebou horúce 
letné dni, ktoré mnohí z nás 
využili na oddych a načerpa-
nie energie. Stretli sme sa s 
rodinami, kamarátmi a iste ste 
nadviazali aj nové priateľstvá 
a kontakty. Začiatok leta sa v 
našej mestskej časti spája s 
oslavami Dňa Krásnej, ktorý 
sa koná na sviatok svätých 
Cyrila a Metoda. Ako tradične, 
doobedie patr i lo sláveniu 
odpustovej svätej omše vo far-
skom kostole. Poobedný a 
večerný bohatý program sa 
konal na ihr isku pr i  našej 
základnej škole. Na svoje si 
prišl i  všetci, veľkí aj malí, 
milovníci tradičného folklóru, 
ale aj modernej tanečnej šou. 
Okrem kultúrneho programu 
boli na ihrisku aj kolotoče, 
ktoré mnohí z vás isto využili. 

Prialo nám aj počasie, ktoré 
bolo priam ideálne.

Leto patrí prázdninám, 
deťom,dovolenkám.
 Trojtýždňový letný tábor sa 
opäť raz vydaril, za čo patrí 
veľká vďaka animátorom. 
Bohaté aktivity mali aj naši 
seniori. Športovci si tiež mohli 
prísť na svoje. Na podujatí 
Spozna j  behom Koš i ce -
Krásnu sa tento rok zúčastnilo 
rekordne veľa bežcov. Nálada 
a organizácia bola tradične na 
výbornú.
Viac sa dočítate na ďalších 
stránkach Krasňančana.

Začiatok jesene sa spája s 
novým ročníkom futbalovej 
l igy.  V našom futbalovom 
klube pokračujeme v práci s 
mládežou, ktorej sa chceme 
venovať prioritne. Veríme, že 
získame zdravé jadro nášho 
futbalového tímu a táto naša 

snaha sa o niekoľko rokov 
zúročí. 

Nezaháľal i  sme ani na 
miestnom úrade. Podľa vzoru 
ink luzívneho ihr iska na 
Pollovej ulici sme za finančnej 
podpory z grantovej výzvy 
Karpatskej nadácie inštalovali 
inkluzívnu hojdačku aj na 
ihrisku na Hore. Rovnako mul-
tifunkčné ihrisko na Hore si 
zaslúži nový šat. Po vzájom-
nej dohode sme ihrisko odkú-
pili a začali s jeho opravou. 
Aktuálne prebieha kompletná 
výmena hracej plochy na mul-
tifunkčnom ihrisku.

V rámci stavebných prác 
prebieha výstavba chodníka 
na Mozartovej ulici. Ako každá 
rekonštrukcia, aj táto si vyžia-
dala isté obmedzenia, ale 
výsledkom bude vyššia bez-
pečnosť a komfort obyvateľov. 
Pokračujeme v revitalizácii 

blízkeho okolia Domu nádeje, 
vyasfaltovala sa prístupová 
komunikácia k Domu nádeje a 
rovnako sa vybudoval nový 
chodník.  Pr i  pr í lež i tost i 
Pamätného dňa obetí holo-
kaustu, ktorý pripadá na 9. sep-
tember,  zača la  skup inka 
šikovných ľudí s úpravami a 
obnovou pamiatok na židov-
skom cintoríne. Mestská časť 
sa snaží byť súčinná a podporí 
ich v tomto úsilí. 

Všetkým našim žiakom a 
učiteľom prajeme úspešný 
štart do nového školského 
roka a ostatným obyvateľom 
zúročenie načerpanej energie 
počas leta vo svojej práci a 
aby im prichádzajúca jeseň 
priniesla inšpiráciu a nové prí-
ležitosti.
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Búrlivá sezóna volieb je za 
nami. Za krátke obdobie sme 
si zvolili svojich zástupcov do 
orgánov samosprávy obcí a 
samosprávnych  k ra jov, 
poslancov Národnej rady aj 
hlavu štátu. Vnútropolitické 
smerovanie našej vlasti je 
teda známe. Kam však speje 
vývoj v Európe?

8. jún 2024 bol v mestskej 
časti Košice-Krásna slnečný a 
bezproblémový. K volebným 

urnám v  dvoch  okrskoch 
pristúpilo spolu 1.586 voličov z 
celkového počtu 4.616, čo 
predstavuje účasť 34,36 %. Z 
celkového počtu platných   
h lasov z íska la  s t rana 
Progresívne Slovensko 604 
h lasov  (38 ,92%) ,  za  ňou 
nasledovali SMER – sociálna 
demokrac ia  244  h lasov 
(15,72%), REPUBLIKA 161 
hlasov (10,37%), Sloboda a 
Solidarita 127 hlasov (8,18%) 

a Kresťanskodemokratické 
hnutie 119 hlasov (7,67%).

V Europarlamente by záuj-
my Slovenskej republiky malo 
obhajovať 15 poslancov: 
Ľudovít  Ódor,  Veronika 
Cifrová Ostrihoňová, Martin 
Hojsík, Ľubica Karvašová, 
Michal Wiezik, Lucia Yar, 
Ľuboš Blaha, Erik Kaliňák, 
Monika  Beňová,  Judi ta 
Laššáková, Katarína Roth 
Neveďalová, Milan Uhrík, 

Milan Mazurek, Branislav 
Ondruš a Miriam Lexmann.

Výsledky volieb v ostat-
ných štátoch únie priniesli 
výraznú zmenu politickej klí-
my. Bude teda zaujímavé sle-
dovať, či euroloď naberie vie-
tor do plachiet  na ceste k lep-
ším zajtrajškom alebo sa bude 
len vyhýbať zradným útesom 
politickej lobby a plytčinám 
malicherností.
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Magdaléna Poláková

Pravdepodobne v čase 
čítania tohto článku už použí-
vate novovybudovaný chod-
ník na ulici Mozartova. Spája 
časť od svetelnej križovatky 
na u l ic i  Ukra j inská až po 
pohostinstvo Pod orechom. 
Stavbu s dĺžkou viac ako 200 
metrov sme výškovo prispô-
sobovali jestvujúcim vjazdom 
na súkromné pozemky tak, 
aby sme zabezpečili čo najvy-
šš í  komfor t  obyva te ľom. 
Odstránili sme stĺpy verejného 
rozhlasu a premiestnili jeho 
rozvod a ozvučenie. V spo-
lupráci s Telecomom sme 
demontovali nepotrebné stĺpy 

telekomunikačných rozvodov 
a minimalizovali ich počet.  
Na odbočke s Baničovou uli-
c o u  s m e  v o d o r o v n ý m 
dopravným značením vyzna-
čili priechod pre chodcov a 
osvetlili ho verejným osvetle-
ním. Inštalovali sme osem 
kusov kanalizačných vpustí a 
vybudoval i  t ra t ivody pod 
chodníkom. Dúfam, že toto 
technické riešenie pri bežnej 
prevádzke a bežných daž-
ďoch zamedzí tvorbe mlák a 
prispeje k bezpečnému pre-
chodu a prejazdu na tejto uli-
ci. 

Patrik Ivanišin, prednosta

Quo vadis, Európska únia?

Nový chodník v mestskej časti

Možno ste už išli okolo. A 
možno ste ani netušili, že v 
zarastenej húštine pár metrov 
od vás sa nachádza židovský 
cintorín, na ktorom sa nachá-
dzajú náhrobné kamene dato-
vané po roku 1894. Židovské 
cintoríny patria v judaizme k 

najsvätejším miestam. Je 
povinnosťou pozostalých 
starať sa o hroby nebohých. 
Prečo potom bolo toto miesto 
opustené možno už takmer 
80 rokov? 

Priestor židovského cin-
torína umožňuje priamo na 
mieste vzdelávanie verej-
nosti nielen o historických 
udalostiach, ale aj o židov-
ských tradíciách a bohatej 
symbolike. Preto do projektu  
BELION, o. z. pilotne oslovilo 
a zapojilo školy, medzi ktorý-
mi je aj ZŠ s MŠ sv.  Marka 
Križina. Tento projekt podpo-
ruje aj Mestská časť Košice-
Krásna, ktorá ponúkla záze-
mie pre žiakov, ktorí prídu 
pomôcť a vzdelávať sa o 
našej histórii, ale hlavne učiť 
sa úcte a tolerancii. 

Obč ianske združenie 
BELION, o. z. sa s pomocou 

dobrovoľníkov pustilo do 
revitalizácie a obnovy tohto 
historického miesta projek-
tom „Nezabudnutí susedia v 
Krásnej“. Postupne svojou 
prácou našli aj odpoveď na 
otázku v úvode. Židovský 
cintorín v Krásnej nespustol 
preto, že sa oň nestarajú 
pozostalí, ale preto, že v obdo-
bí 15. mája - 2. júna 1944 
našich susedov, ľudí s kon-
krétnym menom, odvliekli 
transportmi do koncentrač-
ných táborov a vyvraždili. O 
ich osudoch sa vie relatívne 
málo. V publikácii Krásna je 
možné sa dočítať: Z Krásnej 
boli do koncentračného tábo-
ra odvlečené štyri rodiny - 
Gluckovcov, Hoffmannovcov, 
Szinaiovcov a Löwyovcov. 
Vrátil sa jedine Šimon Löwy". 
Cieľom projektu sa tak pri-
rodzene stalo aj historické 
bádanie po ich osudoch. Obja-
vom tohto bádania je, že v 
Krásnej sa kedysi nachádzala 
aj menšia židovská synagó-

ga. Takéto a postupne aj ďal-
šie poznatky budú zverejňo-
vané.     

Ak by ste sa chceli zapojiť 
do pravidelných brigád ako 
dobrovoľník, dobrovoľníčka a 
dozvedieť sa viac, projekt je 
možné sledovať na sociál-
nych sieťach, napr. na face-
bookovej stránke našej mest-
skej časti. 

Vedeli ste?

Lukáš Kunca



Našej mestskej časti sa v 
priebehu ostatného roka 
podarilo odkúpiť pozemky a 
zariadenia multifunkčného a 
detského ihriska v lokalite na 
Hore. Detské ihrisko bolo 
medzičasom doplnené o 
inkluzívnu hojdačku (o tom na 
inom mieste). Rekonštrukcia 
multifunkčného ihriska začala 
koncom augusta demontážou 
súčasnej umelej trávy a inšta-
lovaného piesku. Následne 
sa pokračuje s celoplošným 
vyrovnaním, dosypaním a 
zhutnením podkladu tak, aby 
sa mohlo začať s inštaláciou 
novej umelej plochy. Nový 
povrch ihriska s rozmermi 33 
x 18 metrov a výškou vlasu 
min imálne 15 mm bude 
vyznačený čiarami a umožní 
tak využiť športovisko na 
tenis, minifutbal, nohejbal, 
volejbal a streetbasketbal. 
Priestor za zadnou bránkou 
bude doplnený o bránku v 
plote, aby mládež cezeň 
nemusela preliezať, keď lopta 
ponad ochranné siete preletí. 

Vyzývam preto rodičov, sta-
rých rodičov, koniec koncov 
všetkých nás, aby v tomto 
smere edukovali mládež a 
predchádzali tým poškodzo-
vaniu majetku, ktorý slúži 
všetkým.

Verím, že v čase čítania 
tohto článku sa na moderni-
zovanom ihrisku už naplno 
športuje.  

Športové ihrisko na Hore
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Patrik Ivanišin, prednosta

Mestská časť Košice-
Krásna v roku 2023 na zákla-
de dotácie z Úradu vlády SR/ 
Ministerstva práce, sociál-
nych vecí a rodiny SR vybu-
dovala v juhovýchodnej časti 
obce v lokalite IBV Pri mlyne 
detské ihrisko, ktoré zahŕňalo 
aj inkluzívne prvky - kolotoče 
a hojdačku hniezdo. 

Nakoľko však v Krásnej 
trvalo žije viacero detí so 
zníženou pohybl ivosťou 
alebo iným zdravotným zne-
výhodnením, mestská časť 
mala záujem prispieť k inklúzii 
týchto detí ako aj členov ich 
rodín do spoločnosti. Zabudo-
vanie inkluzívnych prvkov do 

už existujúcej infraštruktúry 
považuje za vhodný a hospo-
dárny spôsob ich začlenenia 

a spojenia s ostatnými obyva-
teľmi.

Mestská časť Košice-
Krásna načúva hlasu a potre-
bám svojich obyvateľov, a 
preto vypracovala zámer 
doplnenia ihriska v lokalite Na 
hore o nový inkluzívny hrací 
prvok. Proces spracovania 
zámeru do jeho finálnej podo-
by zahŕňal posúdenie podne-
tov od občanov, vykonanie 
prieskumu trhu za účelom 
určenia najvhodnejšieho 
prvku a zistenia predpoklada-
ných nákladov. Výsledkom 
bolo spracovanie žiadosti o 
poskytnutie finančnej podpo-
ry z grantovej výzvy Karpat-

skej nadácie (https://karpat-
skanadacia.sk/)

Magna PT s. r.o.  (www.-
magna.com)

„Magna pre región“.
Karpatská nadácia vyhod-

notila predloženú žiadosť ako 
odborne spracovanú, odô-
v o d n e n ú  a  v š e o b e c n e 
prospešnú a na základe zmlu-
vy  o  posky tnu t í  g ran tu 
KN002/2024/MPR podporila 
projekt „Inkluzívna hojdač-
ka – ihrisko Na hore“ sumou 
2.000 €. Ostatné náklady na 
realizáciu, uhradené z roz-
počtu mestskej časti, boli v 
sume 3.694 €.

Inkluzívna hojdačka na Hore

Magdaléna Poláková

Po dlhých rokoch sme 
ukončili preberanie lokality Na 
hore II dobudovaním chodní-
ka medzi Lavandou a práve 
realizovaným multifunkčným 
objektom. Rolu koordinátora 
na seba zobrala mestská časť, 
ktorá zladila záujmy dvoch 
samostatných súkromných 
sub jek tov  so  záu jmom 

samosprávy.  Spoluprácu 
pánov Kušniera a Ducára s 
mestskou časťou považujem 
za korektnú a vzorovú, za čo 
sa im chcem takto verejne 
poďakovať. Skultúrnená časť 
lokality na vstupe na Horu teda 
zahŕňa výs tavbu nového   
polyfunkčného objektu reali-
zovaného  spo ločnosťou 

Kamenárstvo Stone s.r.o. s 
priľahlým parkovaním, ktoré 
bude pravdepodobne slúžiť 
pre obchod s potravinami. 
Chodník bol dobudovaný spo-
ločnosťou LF Development 
s.r.o.. Mestská časť doplne-
ním stĺpov a rozvodov verej-
ného osvet lenia osvet l i la 
vstupnú križovatku, zastávku 

MHD, kde plánujeme inštalo-
vať prístrešok MHD. Verejné 
osvetlenie bolo doplnené aj na 
ulici Na Brehu, kde si to bez-
pečnostná situácia vyžadova-
la. O rekonštrukcii športového 
ihriska, ktoré je súčasťou tejto 
časti Krásnej, informujeme na 
inom mieste.

Patrik Ivanišin, prednosta

Infraštruktúra na Hore

https://karpatskanadacia.sk/
https://karpatskanadacia.sk/
https://karpatskanadacia.sk/
http://www.magna.com/
http://www.magna.com/
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Verejné osvetlenie

Deň obce pripadá v našej 
mestskej časti na štátny svia-
tok, ktorý je aj cirkevným 
sviatkom. Cyril a Metod pri-
niesli v roku 863 na Veľkú 
Moravu nielen písmo, ale aj 
vieru.V našej farnosti je po 
nich pomenovaný kostol, 
ktorý je zasvätený týmto 

dvom osobnostiam. Mestská 
časť po nich pomenovala aj 
celé námestie vôkol kostola, 
ktoré pred pár rokmi prešlo 
kompletnou rekonštrukciou.

Dopoludnie už tradične 

patrilo cirkevným slávnos-
tiam. Dopravný podnik mesta 
Košice vyšiel v ústrety našej 
žiadosti, a tak MHD nepremá-
vala okolo kostola ani tento 
rok. Priestor tak mohlo lemo-
vať množstvo stánkov, v kto-
rých si prišli na svoje hlavne 
deti - mali na výber najmä 

hračky a typické odpustové 
sladkosti.

Po prestávke na obed a 
rodinných návštevách nasle-
doval program na školskom 
ihrisku. Hneď popoludní si 

prišli na svoje priaznivci kolo-
točov. Od 16. hodiny začal 
samotný program na ihrisku. 
Chýbať nemohla naša stáli-
ca, dedinská folklórna skupi-
na Krasňanka, ktorá si v 
úvode dvakrát vymenila vstup 
so Silbandom-Silvayovcami. 
Zatancovalo nám aj tanečné 
š túd io  Unos ta r  Koš ice . 
Medzitým v zákulisí prebieha-
lo hodnotenie Krásňanskej 
bublaniny, ktoré bolo vyhod-
notené tesne pred vystúpe-
ním Roba Opatovského. Po 
pohodových rytmoch od 

hviezdy večera nasledovala 
bohatá tombola s takmer 40 
cenami. Boli tam naozaj zau-
jímavé ceny - nákupy za 300, 
200, 100 €, ale aj víkendový 
pobyt, mobilný telefón a 
mnoho ďalších. Po vzrušení z 
výhry nasledovala večerná 
diskotéka a tam si na svoje 
prišli hlavne mladší. 

Sme radi, že tento rok 
počasie vydržalo a zábavu 
neodohnal žiadny dážď. Gra-
tulujeme aj víťazom, ktorí 
odišli s peknými cenami.

Deň Krásnej tento rok bez dažďa

Mňamka od Jarky

Lucia Študencová

Začiatok prázdnin 5. júl už 
tradične patril podujatiu „Deň 
Krásnej“. Stretli sa tu opäť 
spo luobčania ,  pr ia te l ia , 
pozvaní hostia z verejného 
života a my všetci ostatní s 
dobrou náladou.

Po minuloročnom úspeš-
nom nápade s pečením naj-
obľúbenejšieho letného kolá-
ča „bublaniny“ sme si súťaž 
zopakovali už v 2. ročníku. 
Tento rok sa do pečenia naj-
lepšej krasňanskej bublaniny 
zapojilo až 14 súťažiacich 
rôznych vekových kategórií. 
Nezávislá porota mala za 
úlohu vybrať tú najchutnejšiu, 

originálnu a oku lahodiacu 
pochúťku. Ak máte pocit, že 
pri bublanine sa už všetko 
vymyslelo, my všetci sme sa 
opäť presvedčili, že fantázii a 
zručnosti sa medze ani v 

tomto smere nekladú. Naši 
porotcovia to mali ozaj ťažké, 
lebo šikovní kuchári a kuchár-
ky nám znova ukázali, že 
vedia upiecť nielen vynikajú-
ce, ale aj pôsobivé variácie 

takej známej pochúťky. 
No vyhrať mohla iba jed-

na. Tento rok to bola bublani-
na pani Jarky Zavillovej s 
kombináciou viacerých dru-
hov ovocia. Víťazmi však boli 
všetci zúčastnení, pretože 
nám ochutnávačom chutili 
všetky, či už novinka - bubla-
nina  s makom alebo s rôzny-
mi príchuťami a netradičnou 
obmenou.  

Víťazom gratulujeme a 
všetkým zúčastneným, ako aj 
nezávislej porote ďakujeme a 
už teraz sa tešíme na jej budú-
ci ročník 2025.

Gabriela Šimonovičová
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Futbalový turnaj o pohár starostu
a memoriál Františka Klika

Termín pred začiatkom 
letných prázdnin patrí už tra-
dične futbalovému turnaju, 
ktorý sa v Krásnej organizuje 
už sedemnásty rok. Tak ako 
minulý rok, aj tento rok sa 
organizoval na školskom 
ihrisku s rozmermi 40x20 
metrov. Zápasy v skupinách 
sa hrali 15 minút, vyraďovacie 
20 minút. Prihlásilo sa osem 
mužstiev, ktoré boli rozdelené 
do dvoch štvorčlenných sku-
pín. Víťazi postupovali priamo 
do semifinále, druhý a tretí 
hrali baráž o postup so súpe-
rom z druhej skupiny.

Víťazom „A” skupiny sa 
stal FK Siplak, ktorý tvorili 
poväčšine Krásňania z FK 
Krásna. Nestratili ani bod a so 
skóre 8:3 postúpili priamo do 
semifinále. Na druhom mieste 
skončili Bachari KE a na tre-
ťom mieste Včielka. Trojná-
sobný víťaz turnaja Letná 

záhradka nepostúpila zo sku-
piny. Aj to svedčí o tom, že 
tento rok mal turnaj vysokú 
kvalitu.

Víťazom „B” skupiny sa 
stalo mužstvo GYN LIFE so 
siedmimi bodmi a skóre 9:4. 
Na druhom mieste skončil 
IRON CLUB so štyrmi bodmi. 
Tretie mužstvo síce malo 
lepšie skóre, ale vzájomný 
zápas rozhodol, že Bachari 
Šaca skončili až na treťom 
mieste. Mladé futbalové náde-
je Orli obsadili s jedným 
bodom nepostupové štvrté 
miesto, keď v zápase o postup 
zo skupiny sa zápas s IRON 
CLUBOM skončil remízou.

Nasledovalo štvrťfinále. V 
prvom zápase si poradila 
Včielka s IRON CLUBOM 3:1 
a v semifinále tak vyzvali na 
odvetu FK SIPLAK, s ktorým v 
skupine prehrali 2:1. FK 
SIPLAK im bol osudným aj v 

tomto semifinále. Tentoraz 
nestačili na prvých finalistov 
FK SIPLAK po výsledku 2:4.

Druhý vyraďovací zápas, 
dalo by sa povedať že bratský, 
prebehol medzi Bacharmi zo 
Šace a ich kolegami Bacharmi 
z KE. Aj keď Šačania si vypra-
covali v zápase viac šancí, 
zápas skončil nerozhodne a v 
napínavom penaltovom roz-
strele boli pre zmenu lepší 
Bachari KE. Na týchto čakal 
víťaz „B” skupiny GYN LIFE. 
Prestávka víťazom „B” skupi-
ny zrejme neprospela a 
Bachari KE si s nimi poradili 
pomerne ľahko a po výsledku 
4:1 boli ďalším finalistom.

V zápase o tretie miesto sa 
v závere zápasu za nerozhod-
ného stavu strhla strkanica a 
následne si hráč z GYN LIFE 
neudržal nervy a inzultoval 
hráča Včielok. Tie sa tak stali 
po kontumácií víťazom v zápa-

se o tretie miesto.
Finále bolo vyvrcholením 

turnaja, v ktorom si fanúšiko-
via futbalu prišli na svoje. 
Obhajcovia minuloročného 
prvenstva Bachari KE sa 
stretli vo finále s FK SIPLAK. 
Po množstve šancí na oboch 
stranách skončil zápas zaslú-
ženou deľbou bodov. Nasle-
doval napínaný penaltový 
rozstrel, za ktorého záver by 
sa nemusel hanbiť ani Shake-
speare. V jedenástkovom 
rozstrele bol i  šťastnejší 
Bachari KE po výsledku 
14:13 a obhájili minuloroč-
ný titul.

K dobrému futbalu patrí aj 
dobré jedlo. Súťaž o najlepšiu 
polievku prebiehala zároveň s 
futbalovým turnajom a najlep-
šiu polievku navarila Kras-
ňanka.

František Klik 

Víťaz turnaja Bachari KE Druhé miesto FK SIPLAK

Krasňanka navarila najlepšiu polievku Siplacka družina obsadila druhé miesto
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Letný tábor 2024
Tento rok sa náš tradičný 

trojtýždňový letný tábor 
uskutočnil netradične až v 
auguste. Začal 5. a skončil 23. 
augusta. Každé ráno sme sa 
stretávali aj lúčili pri kaštieli v 
Krásnej. Prvý týždeň sme 
začali opäť túrou, no pre poča-
sie sme namiesto Vodopádu 
Skok vystúpali „len“ na Hre-
bienok. V utorok nám opäť 
augustové počasie neprialo, 
tak sme sa namiesto kúpalis-
ka Červená Hviezda vybrali s 
deťmi do veľmi obľúbeného 
AquaCity Poprad, kde sa deti 
mohli zabaviť na rôznych 
atrakciách. Tiež sme poope-
kali pri Obišovskom hrade a 

navštívili sme aj Dobšinskú 
ľadovú jaskyňu, v ktorej sme 
sa teda poriadne schladili, 

keďže jej najvyššia teplota 
bola iba – 2°C. Piatok sme si 
užili v Košiciach na bobovej 

dráhe a v ZOO, kde sme sa 
poprechádzali aj po Dinopar-
ku.

Druhý táborový týždeň 
sme začali na Muráni, kde 
sme navštívili Sysľovisko a 
rodinný park Obrovisko, ktorý 
bol otvorený len nedávno. 
Zaujímavosťou v tomto parku 
bola aj obria lavička a taktiež 
minizoo s alpakami, ktorým sa 
deti veľmi potešili. Utorok 
opäť patril kúpalisku, a to v 
Lipanoch, ktoré sme s tábo-
rom navštívili prvýkrát. V stre-
du sme mali veľmi sladký 
program v Nestville parku, 
ktorý je populárny aj svojimi 
domácimi  čoko ládovými 
výrobkami. Týždeň sme ukon-
čili dvojdňovkou v Drienici, 
kde mali deti možnosť zúčast-
niť sa talentovej šou a zahrať 
si rôzne športové hry.
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Veronika Vargová

Letný tábor 2024

V mene všetkých animáto-
rov želám deťom úspešný 
nový školský rok a tešíme sa 
na ne opäť nabudúce.

Posledný tretí týždeň sme 
začali adrenalínovo v lano-
vom parku Žabka v Tatranskej 
Lomnici. Starší odvážlivci mali 
možnosť vyskúšať si veľkú 
lanovú dráhu, ale bola aj men-
šia verzia pre našich menších 
účastníkov. V utorok sme si aj 
napriek teplu zašportovali v 
areáli Anička, kame sme sa 
dopravili na bicykloch. Stredu 
a štvrtok sme strávili v našom 
obľúbenom Vihorlat Resort. 
Večer sme si urobili karneval, 

ocenili sme najkrajšie masky 
a zahrali sme aj stoličkový 
tanec, ktorý má každý rok 
veľký úspech. Trojtýždňový 
tábor sme ukončili tradične 
športovým dňom na Alpinke, 
kde sme si zahrali rôzne hry a 
rozlúčili sme sa. 

P o n d e l o k 

Š t v r t o k 

U t o r o k 

P i a t o k 

S t r e d a 

0 8 : 0 0 - 18:00 

0 8 : 0 0 - 18:00 

0 8 : 0 0 - 18:00 

0 8 : 0 0 - 18:00 

0 8 : 0 0 - 18:00 

055 671
 

6201
 

0910 158  328  

TEŠÍME  S A  NA  VÁ S  V P R E D Ĺ Ž E N ÝC H O T V Á R A C Í C H H O D I N Á C H 

M e ní m e  

o t v á r a c i e  

h o d i n y 

L e k á r e ň K r á s n a 
L A C K O V A  13, K O Š I C E  K R Á S N A ( P R I K O S T O L E )  

lekaren krasna@gmai l .com KONTAKTY:  

N o v á 



Naša škola ponúka kvalit-
ný výchovno-vzdelávací pro-
ces v duchu kresťanských 
hodnôt s individuálnym prístu-
pom ku každému žiakovi a 
bohaté mimoškolské aktivity. 
Veríme, že tento školský rok 
bude ešte úspešnejší ako ten 
predchádzajúci.

Elokované pracovisko 
ZUŠ pri Spojenej škole sv. 
Košických mučeníkov pôso-
bí v priestoroch našej školy a 
žiakom ponúka rozvoj talentu  
vo výtvarnom a hudobnom 
odbore.

Centrum voľného času 
pomáha našim žiakom rozví-
jať talenty a rozumne tráviť 
voľný čas prostredníctvom 
pravidelnej krúžkovej činnosti 
a príležitostných aktivít. Na 
svoje si prídu žiaci, ktorí sa 
chcú hýbať, športovať a tan-
covať, spievať, tvoriť, zdoko-
naľovať sa, prehlbovať a 
rozvíjať schopnosti a vedo-
mosti, čitateľskú gramotnosť 
či matematické myslenie, ale 
ponúkame tiež priestor na 
stretnutia s duchovným zame-
raním. Tvorivá činnosť dáva 

priestor na sebarealizáciu, 
rozvíjanie zručností, jemnej 
motoriky, estetického cítenia a 
tvorivosti žiakov výrobou 
jednoduchých výrobkov z 
papiera, prírodnín a rozličné-
ho odpadového materiálu.

Školský klub detí má 5 
oddelení, v ktorých je popo-
ludňajšia činnosť zameraná 
na oddych a prípravu na vyu-
čovanie. Na edukačné a pohy-
bové aktivity využívajú žiaci 
predovšetkým školský dvor, 
školské ihrisko a širšie okolie 
školy.

V základnej škole sú 

takmer v každom ročníku po 
dve triedy. Spolu máme 17 
tried, v ktorých majú žiaci 
priestor na všestranný rozvoj 
osobnosti, kvalitné vzdeláva-
nie a výchovu založenú na 
kresťanských princípoch. V 
rámci hodnotenia INEKO sme 
dosiahli úroveň porovnateľnú, 
a aj lepšiu ako dosiahli základ-
né školy v susednej mestskej 
časti. Naši deviataci v Testo-
vaní 9-2024 v matematike a 
slovenskom jazyku dosiahli 
oveľa vyššie výsledky ako 
je celoslovenský priemer v 
testovaných vyučovacích 
predmetoch. Všetci žiaci 
deviateho ročníka boli prijatí 
na tie stredné školy, o ktoré 
mali záujem. Triedy a priesto-
ry základnej školy každoročne 
dopĺňame novým nábytkom, 
lavicami, zabezpečili sme na 
okná nové žalúzie. Na škol-
skom dvore každoročne pri-
búdajú nové prvky pre rozvoj 

pohybových schopností a 
zručností detí a žiakov.

Základnú školu s mater-
skou školou sv. Marka Križina 
tvorí materská škola, ktorá 
má 3 triedy s celodennou 
prevádzkou a kapacita týchto 
tried je naplnená na sto per-
cent.

Po krásnych slnečných 
prázdninách začali deti a žiaci 
Základnej školy s materskou 
školou sv. Marka Križina nový 
školský rok. Tak ako každý, aj 
tento školský rok sme začali 
svätou omšou Veni Sancte v 
kostole v Krásnej. Na sv. omši 
pán kaplán František Sokyra 
požehnal našim prvákom 
školské aktovky. Po skončení 
svätej omše pokračoval krát-
ky program na školskom dvo-
re, kde sa žiakom, učiteľom a 
rodičom prihovorila riaditeľka 
školy PaedDr. Veronika Beco-
vá a prednosta Miestneho 
úradu Mestskej časti Košice-
Krásna Patrik Ivanišin.
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Po slnečných prázdninách sa začal nový školský rok

Veronika Becová,
riaditeľka školy

Naša mestská časť na deň 
otcov, ktorý teraz vyšiel na 16. 
júna, usporiadala tradičný 
cyklistický výlet k sútoku Hor-
nádu a Torysy. Zraz pre tých, 
ktorí mali záujem, bol pred 
kostolom a organizátorov 
potešila veľká účasť . Prišli 
nielen oteckovia s deťmi, ale 

aj ich mamičky. A tak mohli 
sviatok otcov osláviť celé 
rodiny. V cieli cesty sa podá-
valo občerstvenie a opekali 
klobásky, o ktoré sa postarali 
členovia komisie pre kultúru a 
šport spolu s naším pánom 
starostom. Aj napriek tomu, že 
počasie nevydržalo, bol to 

jeden krásny spoločne prežitý 
deň, ktorí si oslávenci spolu s 
najbližšími poriadne užili a 
určite sa už teraz tešia na 
tretiu nedeľu v mesiaci jún v 
nasledujúcom roku.

... to je špeciálny sviatok, 
ktorý slúži na oslavu a uzna-
nie otcov a ich úlohy v našich 
životoch. Pre tých, ktorí to 
nevedia, tak tento sviatok 
vznikol už v roku 1910 v USA v 
meste Spokane. Na Sloven-
sku sa tento sviatok oslavuje 
tretiu nedeľu v mesiaci jún. Patrik Gordoň

Deň otcov

Kapitálny úlovok

Toto leto ostane dlho zapí-
sané v rybárskych kruhoch 
ako rekordné. 19. júla sa poda-
ril husársky kúsok na štrkovis-
ku v Krásnej Marekovi Kotiko-
vi, ktorý ulovil sumca s dĺžkou 
220 cm a váhou 75 kg, za 
asistencie Jána Kordovana a 
Eda Kellera. Rybári musia byť 
obrnení veľkou trpezlivosťou 
a ich odmenou môže byť aj 

takýto úlovok. V tomto prípa-
de sa dá prirovnať spolupráca 
pri chytení sumca aj k muške-
tierskemu heslu „jeden za 
všetkých, všetci za jedného“. 
Gratulujeme ku krásnemu 
úlovku a prajeme ďalšie 
úspechy v rybárčení.

František Klik
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Irena Feketeová

Seniori v lete

Počas horúcich letných 
mesiacov júl-august organi-
zovala hospodárka Klubu 
seniorov Krásna Paulína 
Grácová pre seniorov tri auto-
busové výlety do obľúbeného 
termálneho kúpaliska Tiszaúj-
város v Maďarsku. Milovníci 
strieborného plátna z radov 
seniorov si počas leta pozreli 
v preplnenom Kine ÚSMEV v 
Košiciach nové české a slo-
venské filmy: Kavej, Vlny a 
Miki. Každý z týchto filmov v 
nás po zhliadnutí zanechal iné 
emócie. Mestská časť Košice-

Krásna zorganizovala 22. 

júna 2024 na školskom ihrisku 
v Krásnej súťaž o najlepšiu 
krasňanskú polievku. Do 

súťaže sa prihlásili aj seniori 
KS Krásna. Naša 5–členná 
Siplácka družina v zložení V. 
Herrgott, A. Herrgottová, M. 
Prekop, M. Hakeová a B. 
Baliová varila niekoľko hodín 
fazuľovú polievku s údeným 
kolenom, s ktorou sa umiest-
nila na 2. mieste. Samospráva 

Klubu seniorov Krásna pripra-
vila pre svojich členov športo-
vé popoludnie s opekaním  na 
športovisku a v altánku za 
Miestnym úradom v Krásnej. 
Tridsať zdravotne zdatných 
seniorov súťaži lo medzi 
sebou v štyroch disciplínach: 
kop do bránky, hod do kruhu v 
bránke, hod loptičkou do ple-
choviek a hod loptičkou na 
cieľ. Traja najúspešnejší seni-
ori v každej disciplíne boli 
odmenení sladkosťou. Malé 
občerstvenie s opekanou 
klobásou pre 40 seniorov 
pripravili V. Herrgott, M. Takáč 
a V. Kramarčík. 

Akcia sa skončila taneč-
nou zábavou v podaní hudob-
nej skupiny ECHO–band 
Krásna. 

Rada seniorov mesta 
Košice n.o. zorganizovala 19. 
júna 2024 pre 20 košických 
klubov seniorov a denných 
centier Vedomostnú súťaž v 
Kultúrnom dome v Krásnej. 
Seniori sa v 4-člennom druž-
stve prebojovali šiestimi 
okruhmi otázok. Seniorské 
družstvo Klubu seniorov Krás-
na v zložení Mária Firdová, 
Ružena Hrinková, Milan Pre-
kop a Vincent Herrgott sa 
umiestnilo na 2. mieste s poč-
tom bodov 54. Po každom 
kole súťaže bol krátky kultúrny 
program, v ktorom účinkovali  

seniorské tanečné súbory aj 
spevácka skupina Siplacke 
seniorky. Tím reštaurácie 

Rubín v Krásnej pohostil súťa-
žiacich a divákov chutným 
gulášom.

Leto v Klube seniorov 
Krásna sa začalo v máji jed-
nodňovým poznávacím výle-
tom za históriou mesta Zvo-
len. Devätnásti seniori najprv 
absolvovali zdĺhavú cestu 
vlakom pre výluku v železnič-
nej doprave a následne so 
sprievodkyňou počas daždi-
vého počasia navštívili niekoľ-
ko historických pamiatok 
mesta Zvolen. V júni si šesť-
dňovú rekreáciu od 10. do 15. 
júna 2024 užili dvadsiati seni-
ori na obľúbenom termálnom 
kúpalisku Podhájska so spo-
ločným ubytovaním vo vile 
SOMMER.

Terézia Murová oslávila 90 rokov

Je mojou povinnosťou sa 
touto cestou poďakovať 
našej tetuške.

Pri  každom odchode, 
keď sa lúčime, mi hovoríte: 
„Nezohabce toto, dzevče, 
u t r imu j ce  našo  zvyky. “ 
„Špivajce tote našo špivan-
ky, bo to je radosc slu-
hac.“„Ket še do kroja oble-
čece, sce paradne. Furt nam 
toto hutorice.“ Ženy zo súbo-
ru Krasňanka.

A teraz milá oslávenkyňa k 
Vám. Potrebovala som opra-
viť, ušiť – kroj, sukňu. Mamka 
mi povedala.: „Ic do Terezy 
Murovej, ona ci opraví.“  
„Tetuško, treba mi opravic 
sukňu, skracic sukňu, bleh 
vymenic, čipku našic, pás 

opravic.“ Vaša odpoveď bola: 
„Dzevče, není problém. Tere-
zo, mame ten tydzeň daco 
surne na roboce? Dobre, 
nemame. Pric o dva dni,  
budze hotove. Terezo, ešče 
ktoru čipku tam dame?“ To boli 
Vaše slová. Aj s Vašou dcérou 
Terkou ste naše veci veľakrát 
riešili. My tu teraz stojíme, za 
všetko Vám ďakujeme spe-
vom, tancom a milým slovom 
sa k Vám prihovárame.

Dvaja z vašich súrodencov 
boli súčasťou nášho súboru, a 
to Mária Petrušová – tetuška 
Marča a Janko Boda – Janíč-
ko. Obidvaja perfektní ľudia, 
na ktorých sa dalo spoľahnúť. 
Pri obsadzovaní rolí nemali 
problém. Robili to vždy na sto 
percent, dali do toho niečo zo 
svojho – kus srdiečka a 
humor.

Vy všetci z rodiny Bodovej 
(t. z. súrodenci) ste dostali z 
každého rožku trošku. Hrali 

na hudobných nástrojoch. 
Radi spievali a ešte radšej 
tancovali. Humor a pohodu pri 
pivku môžeme pripísať jedné-
mu z vašich bratov. Ženy vede-
li šiť, štrikovať a rady pomáhali 
iným. Tak sa vtedy žilo, každý 
robil niečo, musel robiť niečo.

„Čas letí ako bláznivý...“ 
spieva sa v jednej pesničke. 
Pán Boh Vám dal krásny vek 

90 rokov. Silu do života máte 
veľkú. Elán, ktorý Vám môžu 
hociktorí mladí závidieť, a 
pomoc, ktorú nám neodmieta-

te. Nechcem hovoriť o Vašich 
rokoch, ale skôr zaspomínať 
sa patrí.

Milí Krásňania, dovoľte mi, 
aby som vám predstavila 
človeka, ktorý sa dožil krásne-
ho veku. Ženy zo súboru Kras-
ňanka sa zúčastnili osláv pani 
Terezy Murovej, ktorá oslávila 
svoje 90-te narodeniny v 
kruhu rodiny a blízkych. Je to 
žena, ktorá dlhé roky pracova-
la ako kuchárka v školskej 
jedálni v Krásnej nad Horná-
dom. Šila a opravovala kroje 
ženám, ktoré nosili sukne 
(kabaty), a tiež to, čo bolo 
treba. Viem, že takýchto žien 
bolo viac, no nie sú už medzi 
nami. Táto žena je medzi 
nami, nepoznáte ju, a ak ju 
stretnete, tak najskôr v kosto-
le. Pri súčasnom spôsobe 
života nám uniká veľa vecí. 
Obyčajný - jednoduchý člo-
vek, ktorý si zaslúži našu 
pozornosť.

Alžbeta Bugošová

 Návšteva niekoľkých historických pamiatok
mesta Zvolen 



Pokúsme sa dnes (v tomto 
čase) prijať realitu života s jej 
náročnosťou vo vedomí toho, 
že ona nás nezlomí, ale práve 
naopak posilní, ak ju nebude-
me obchádzať. A zároveň 
nebojme sa postaviť a byť 
oporou pre druhých, keď sami 
nevládzu čeliť ťarche života - 
len tým, že budeme pri nich 
stáť. Toto sú spôsoby, ktorými 
nás Sedembolestná pozýva 
objať kríž a cez neho zakúsiť 
opätovne to hrejivé teplo 
Slnka v živote.

Práve naša nebeská 
patrónka nám svojím životom 
ukazuje ako sa k zdroju tepla 
vracať. V konfrontácii s boles-
ťou neuteká, ale vo vernosti 
obstojí, keďže nehundre, 
nesťažuje sa, nevyplakáva, 
ale v pokore prijíma nároč-
nosť života. Ba čo viac, stojí 
pri druhých, keď sú životom 
skúšaní. A to je aj dnes pre 
mnohých inšpirujúce.

Dnešný čas, doba či spo-
ločnosť nás tlačia neraz k 
tomu, aby sme nepríjemné 
veci, ťažkosti, skúšky obchá-
dzali, či ich ignorovali, nie aby 
sme im čelili alebo sa im 
postavili tvárou v tvár. Milí 
čitatelia, uvážme však - je 

únik riešením? Nestačilo by 
azda „vrátiť sa do leta”, teda 
do času, kedy nás „hriali lúče 
objímajúceho slnka”?

V septembri  nás k tomu 
privádza aj sviatok Panny 
Márie Sedembolestnej a pred 
týmto sviatkom Povýšenie 

svätého kríža! Sedembolest-
ná je od nepamäti patrónkou 
nášho Slovenska. Akosi para-
doxne - žena bolesti! Ona, 
ktorá však od kríža, t.j. nároč-
nosti života, skúšok, bolesti 
neutekala, ale práve naopak 
verne v nich obstála.

Milí čitatelia, prežívame 
čas „babieho leta”, teda chvíľ, 
kedy sa vraciame späť do dní, 
kedy sme vnímali teplo slnka. 
Chcem nás v tomto zamyslení 
pozvať k tomu, aby sme sa 
vrátili k okamihom, kedy aj 
n a š i m  ž i v o t o m  h ý b a l o 
„Slnko”, ktorého teplo stačí 
prijať, aby sa človek mohol 
opäť tešiť z jeho „hrejivého 
objatia”.

Aj touto cestou sa chceme 
poďakovať všetkým, ktorí 
nám pomohli pri realizácii 
týchto podujatí v lete. Veríme, 
že čas prázdnin aj prostred-
níctvom týchto aktivít bol 
naplnený pre všetkých, ktorí 

sa na jednotlivých akciách s 
nami stretli.

Vaši animátori a kaplán 
František

      ĎAKUJEME !!!

Dúfame, že naše spoločné 
stretnutia budú pokračovať 
nielen o rok v lete, ale aj počas 
školského roka.

Vrcholom tohto leta bol 
náš farský tábor na ranči 
Breziny, ktorý pre deti pripra-

vili naši šikovní animátori. 
Bonusom bola potáborová 
opekačka a následná „Bodka 
za prázdninami”.

Spoločne sme začali nená-
ročnou turistikou spojenou s 
opekačkou, pri ktorej sme 
zakúsili radosť z maličkostí 
(špekáčikov), ale aj zo spoloč-
ne prežitých chvíľ. Naše ďal-
šie stretnutie sme prežili 

aktívne na bicykloch, keď sme 
sa spoločne vybrali na sútok 
Torysy a Hornádu. Taktiež 
nechýbalo milé občerstvenie 
a spoločné hry. Napokon sme 
sa stretli ešte na športovom 
popoludní, kedy sme čas 
prežili zábavnými aktivitami.

Milí čitatelia, tohto roku 
sme sa snažili prežiť leto „viac 
s najmenšími čitateľmi” na 
spoločných stretnutiach.

Obzrime sa s deťmi za letom s farnosťou…  
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„Hrejivé Slnko…”

František Sokyra, kaplán

Bodka za prázdninami 
Na posledný deň letných 

prázdnin pripravila Rímsko-
katolícka farnosť Krásna pre 
deti a rodičov podujatie s 
názvom Bodka za prázdnina-
mi. Deti a rovnako  aj ich rodi-
čia si mohli cestou lesom ku 
kaplnke zasúťažiť a získavať 
indície. Po občerstvení deti 
pokračovali v lúštení správne-
ho hesla z indícií, ktorého 
zvolaním získali kľúč na otvo-
renie truhlice s odmenami. 
Nechýbala spoločná modlitba 
s pánom kaplánom a aj hry 
pre deti i rodičov. Poďakova-
nie patrí hlavne animátorom a 
sponzorom: Helena Barnová, 

PENAD - Peter Jaroš, Subaru 
STILCAR, Ing. Rudolf Takáč, 
MČ Krásna. Spoločne sme 
tak mohli zažiť príjemnú 
bodku za prázdninami.

Mária Horváthová
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Teším sa na chvíle stráve-
né v tomto klube a verím, že 
futbal v Krásnej bude ľudí 
spájať a prinášať radosť. 

S veľkým nadšením som 
prijal ponuku viesť tím U15. 
Družstvo sa skladá prevažne 

z mladších hráčov, ktorí ply-
nule prešli z U13, a je doplne-
né súčasnými hráčmi tejto 
kategórie. Máme mladý, ale 
charizmatický tím, ktorý je 
určite veľkým prísľubom pre 
budúcnosť. Naším cieľom je 
stavať na pevných zákla-
doch, a to sa dá iba trpezli-
vosťou a systematickou prá-
cou. Vďaka podpore mest-

skej časti je futbal v FK Krás-
na stále športom pre všet-
kých, čo je v dnešnej dobe už 
zriedkavé.

S pr íchodom nového 
školského roka sa začína aj 
n o v ý  s ú ť a ž n ý  r o č n í k 
2024/2025. Cieľ ostal rovna-
ký, pracovať s mládežou, 
rozvíjať a vychovávať novú 
generáciu futbalistov, ktorá 
bude reprezentovať mestskú 
časť. Futbalový klub FK Krás-
na sa tento rok predstaví s 
tromi mládežníckymi kategó-

riami. K už existujúcim veko-
vým kategóriám U11 a U13 
pribúda novozriadená kate-
gória U15, ktorá predstavuje 
ďalší dôležitý krok na ceste k 
vybudovaniu silnej mládež-
níckej základne pre náš klub 
a mestskú časť.

Mário Petraššovitš,
tréner U15

FK Krásna U11 pokračuje 

vo svojej činnosti bez prestáv-
ky. Trénujeme na ihrisku na 
Golianovej každý utorok a 
štvrtok od 15:30. V čase písa-
nia tohto článku majú naši 
najmenší futbalisti za sebou aj 
úvodné kolá novej súťažnej 
sezóny. Omladený tím prehral 
v prvom kole s OŠK Družstev-
ná p./H. doma 2:7, ale chuť si 
napravil už v nasledujúcom 
kole v Zdobe pri vysokom 
víťazstve 10:0. Zdá sa, že aj 
ďalšia sezóna prinesie mnoho 
skvelých zápasov a radosti z 
futbalu pre našich prípravká-
rov.

Blahoželám a ďakujem aj 
rodičom. Poďakovanie patrí aj 
MČ Košice-Krásna, ktorá sa o 
nás stará veľmi dobre a ako je 
každoročným zvykom, aj po 
skončení tejto sezóny pripra-
vila pre deti a ich rodičov pose-
denie v našom kaštieli. Tento 
rok bolo ešte slávnostnejšie, 
veselšie. Bolo víťazné. 

Táto sezóna, ktorá bola 

vyvrcholením nášho trojroč-
ného snaženia, skončila 
ziskom dvoch víťazných 
pohárov. Okrem víťazstva v 
ligovej súťaži nám patrí aj 
titul MAJSTRI ObFZ  Koši-
ce-okolie  v kategórii  U11. 
BLAHOŽELÁM!Ako je každoročným zvy-

kom, pre víťaza súťaže sezó-
na ešte nekončí ani odohra-
tím posledného ligového kola. 
Víťazi troch skupín hrajú finá-
lový turnaj „o majstra okresu“. 
Tohto roku sa finálový turnaj 
konal v Buzici za účasti domá-
ceho tímu FA Buzica, FK 
Čaňa a našej prípravky FK 
Krásna. A hoci sme išli s 
malou dušičkou, chlapci a 

dievčatá podali v oboch zápa-
soch bezchybné výkony. V 
prvom zápase vyhrali nad 
vysoko favorizovanou FK 
Čaňa 2:0 a po tom, čo v zápa-
se našich súperov sa zrodila 
bezgólová remíza, stačilo v 
zápase proti domácemu tímu 
neprehrať. Lenže už v druhej 
m i n ú t e  s m e  i n k a s o v a l i 
nešťastný gól. Náš tím sa 
však ešte viac zomkol a keď 
náš kapitán strelil 10 minút 
pred koncom gól, začali sme 
odpočítavať sekundy do kon-
ca. Až prišiel záverečný hvizd 
rozhodcu. Radosť detí je 
neopísateľná. 

V predchádzajúcom čísle 
Krasňančana sme informovali 
o veľkom úspechu našich 
najmenších futbalistov, ktorí 
vyhrali svoju A skupinu 2. ligy 
U11 ObFZ Košice-okolie. Ale 
to nebolo všetko.

sme majstrami v ObFZ Košice-okolie
Po troch rokoch práce

Marek Beregsászi,
tréner U11

Rozvoj mládeže v klube FK Krásna



Usmiate a spokojné tváre 
zúčastnených a odozva po 
skončení podujatia opäť raz 

potvrd i l i ,  že  sa im beh v 
Krásnej páčil a že sa k nám 
radi vrátia. V mene organizač-
ného tímu  ďakujem za podpo-
ru podujatia pánovi starostovi 
Petrovi Tomkovi, ako aj miest-
nemu zastupiteľstvu a všet-
kým účastníkom a fandiacim.

Priaznivé počasie nám 
dovolilo viesť trasu dlhého 

behu do  lesa  smerom na 
Heringeš, bežcov na krátkej 
trati zase potešili výhľady v 
lokalite Na Hore. Po dobehnutí 
do cieľa čakala na každého 
bežca medaila a občerstvenie, 
ktoré v teplom počasí padlo 
vhod.

August sme odštartovali v 
Krásnej bežeckým podujatím 
Spoznaj behom Košice. 1. 
augusta 2024 nám Active life 
už po ôsmykrát priniesol zážit-
kový  beh ,  na  k to rom sa 
zúčastnilo takmer 300 bežcov 
a veľa ďalších povzbudzujú-
cich a fanúšikov športu. 

Vízia, aby sme mali kom-
pletne obsadené všetky 
mládežnícke kategórie, je 
cieľom, na ktorom naplno 
pracujeme - takto môže mať 
klub zdravé a pevné jadro. 
Zrejme sme v Košiciach 
jediný, alebo jeden z mála 
klubov, v ktorom rodičia za 
futbal neplatia, a to by sme 
radi udržali čo najdlhšie.

●Naša mládež sa syste-
matickou prácou prepracuje 

postupne až do staršieho 
dorastu a ukončí mládežníc-
ke pôsobenie v kategórii 
U19. Vtedy bude jadro klubu 
pevné a súdržné. Mladíci z 
dorastu sa budú poznať, 
budú za náš klub hrávať od 
detstva a budú mať repre-
zentáciu Krásnej doslova v 
génoch. Táto alternatíva, 
resp. vízia, je však na dlhšie 
obdobie, keďže kategória 
U15 vznikla ešte len v tomto 
roku. 

●Naši odchovanci a Krás-
ňania sa rozhodnú hrať za 
náš klub a k nim by bolo vhod-
né doplniť hráčov z akadé-
mie spomínanej vyšš ie , 
prípadne by spoločne so 
sebou dotiahli hráčov z klu-
bov, v ktorých pôsobili.

●Nájdenie sponzorov, 
prípadne spojenie sa s aka-
démiou, ktorá nemá muž-
stvo dospelých. 

 Je akútny nedostatok 
hráčov, mladí nešportujú v 
takej miere ako kedysi . 
Okrem nás skončilo viacero 
mužst iev napr ieč ce lým 
Slovenskom. Azda najzná-
mejším klubom, ktorý skon-
čil v našom okolí, je Kalša, 
ktorá hrala štvrtú ligu. Futbal 
v Krásnej v mužskej kategó-
rii môže pokračovať, ale na 
reálne fungovanie by to chce-
lo jednu z týchto alternatív:

Vraví sa, že peniaze hýbu 
svetom a, žiaľ, to je pravdou 
aj v týchto nižších súťažiach.

Mužstvo sme prihlásili do 
siedmej ligy ObFZ Košice-

okol ie a pred začiatkom 
sezóny sme oslovili viace-
rých hráčov. Aj napriek tomu, 
že Krásna eviduje viac ako 
40 potenciálnych hráčov, 
ktorí by ešte mohli hrať fut-
bal, nepodarilo sa mužstvo 
zložiť. Viacerí hráči ukončili 
predčasne futbalovú kariéru 
a venujú sa práci, prípadne 
rodine, alebo dlhodobo hrajú 
v iných mužstvách. Dá sa to 
pochopiť - hrajú tam dlhšie, 
našli si kamarátov, a tak 
ostalo len pár hráčov, ktorí 
chceli hrať za Krásnu. So 
siedmimi hráčmi sa však 
súťaž nedá hrať. Chceli sme 
dotiahnuť nejakých hráčov z 
iných klubov, tí však mali 
finančné požiadavky, a to 
sme v siedmej lige nechceli 
akceptovať. Financie hýbu 
svetom a futbal bez sponzo-
rov je v dnešných časoch aj v 
s i e d m e j  l i g e  n e m o ž n ý , 
respektíve vysoko stratový. 
FK Krásna nemala takmer 
10 rokov dorast, a to sa odzr-
kadlilo na menšej základni, z 
ktorej by sme mohli čerpať 

hráčov na túto sezónu. Minulý rok zažila FK Krás-
na rok, v ktorom padla z výsl-
nia až na samé dno. Po dvoch 
vydarených sezónach, keď 
náš dres obliekala okrem 
iného aj ikona slovenského 
futbalu Vladimír Janočko, 
ktorý tu dotiahol viacerých 
výborných futbalistov, nasta-
lo zemetrasenie. Tesne pred 
súťažou naše mužstvo opus-
tilo viacero hráčov, vrátane 
špílmachra Janočka. Trh 
hráčov už bol rozobratý, a 
preto bolo ťažké posilniť 
mužstvo adekvátne. Neli-
chotivé výsledky priniesli do 
mužstva zlú náladu, morálka 
chodenia na tréningy bola 
minimálna a postupne bolo 
obtiažne nastúpiť v plnom 
zložení aj na samotné zápa-
sy. Na jar sa nám síce muž-
stvo podarilo doplniť, hra 
vyzerala oveľa lepšie, ale 
pár smolných zápasov, keď 
nám body ušli v závere, zna-
menalo naše vypadnutie do 
nižšej súťaže. 

volať Mestskú políciu 159.
Ak je niekde uhynuté zviera,

0800 101 777 (poruchy 
verejného osvetlenia, výtlky, 
nelegálne skládky a pod.)
Asanačná služba:

Bezplatná linka MČ Košice -
Krásna: 

055 / 7952 777 - call centrum,   
055 / 7952 420 - poruchy

0850 111 727 (www. spp.sk)  
Voda (VVS): 

0800 123 332 (www.vse.sk)
Plyn: 

Elektrina:

Koľko nás je?  

Jana  Vargová

Narodilo sa 38 detí a zomrelo 
21 občanov. 

V me s i a c i  d e ce mb e r b o l 
ce lkový počet obyvateľov 
6611. Od začiatku roka sa do 
n a š e j  m e s t s k e j  č a s t i 
prisťahovalo133 obyvateľov.

Dôležité kontakty
a informácie: 

Mgr. Slávka Čontošová, Mgr. Eva Timková, Mgr. Marek Takáč. E mail: f.klik@azet.sk, www.kosicekrasna.sk
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František Klik

Stretnutia v zasadačke
MÚ MČ Krásna Opátska 18 

●Folklórny súbor Krasňanka 
každú stredu od 17:30 do 
20:00

●Pozemkové spoločenstvo 
urbariát Krásna každú stredu 
od 14:00 do 17:00

●Klub seniorov každý utorok 
od 14:30 do 16:30

Futbalová sezóna dospelých 2024/2025 bez Krásnej

Krásna, leto a Active life idú k sebe

Zuzana Zábojová


